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Den 18. maj 2011

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 6. maj 2011 stillet 
følgende spørgsmål nr. 684 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 684 (alm. del)
Mener ministeren, at det er sundhedsmæssigt forsvarligt at vandhaner i 
Danmark kun testes i henhold til kravene i VA lovgivningen?

Svar

VA-ordningen skal sikre, at vandinstallationerne samlet set ikke afgiver
større mængder stoffer, end der er tilladt ifølge drikkevandsbekendtgørelsens 
kvalitetskrav. Den danske lovgivning sikrer helt generelt borgerne et godt 
drikkevand i Danmark.

VA-ordningen er dog under fortsat videreudvikling. FORCE Technology
gennemførte i 2008 en undersøgelse af afsmitning af tungmetaller fra 
vandhaner til drikkevand. Undersøgelsen viste, at nikkel og bly kan 
forekomme som følge af afsmitning fra vandhaner til drikkevandet. Samtidig 
viste undersøgelsen, at der ikke umiddelbart er problemer med afsmitning af 
andre tungmetaller, fx chrom, fra vandhaner til drikkevand. 
På baggrund af FORCE Technology’s undersøgelser er Naturstyrelsen og 
Erhvervs- og Byggestyrelsen i øjeblikket ved at se på, hvilke muligheder der 
er for at sætte krav til nikkel i forbindelse med VA-godkendelsesordningen.

Samtidig er Naturstyrelsen i øjeblikket ved at vurdere, hvordan 
grænseværdierne for nikkel i drikkevandsbekendtgørelsen skal ændres.
Naturstyrelsen vil sammen med Erhvervs- og Byggestyrelsen derudover 
vurdere, om der er yderligere problemstillinger, der bør løses. 
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